

农业工程学报

Transactions of the Chinese Society of Agricultural Engineering

首页 中文首页 政策法规 学会概况 学会动态 学会出版物 学术交流 行业信息 科普之窗 表彰奖励 专家库 咨询服务 会议论坛

首页 | 简介 | 作者 | 编者 | 读者 | Ei收录本刊数据 | 网络预印版 | 点击排行前100篇

大孔吸附树脂分离纯化罗汉果皂甙的新方法

Method for isolation and purification of mogrosides with macroporous resin

投稿时间: 2005-3-14 最后修改时间: 2005-5-16

稿件编号: 20050936

中文关键词: 罗汉果皂甙; 分离; 大孔树脂

英文关键词: mogroside extract; isolation; macroporous resin

基金项目:

作者	单位	1,00	1,05	100	1,00	1,06.
戚向阳	华中农业大学食品科技学院,	武汉 430070				
张俐勤	华中农业大学食品科技学院,	武汉 430070	7 4	A	7	7 4 7
陈维军	华中农业大学食品科技学院,	武汉 430070	166	pill.	166.	1,66.
宋云飞	桂林莱茵生物制品有限公司,	桂林 541300		- 4	-	
潘思轶	华中农业大学食品科技学院,	武汉 430070	7 4	A	7. 4	7 2

摘要点击次数:304 全文下载次数:61

中文摘要:

该文对大孔树脂分离纯化高含量罗汉果皂甙提取物的新方法进行了研究。结果表明:大孔树脂D101对罗汉果皂甙的分离效果较好,最佳柱分离条件为:上样液pH值9.0,在40℃下依次用pH值9.0的碱水溶液、蒸馏水、30%乙醇及60%乙醇进行洗脱,将60%乙醇洗脱液浓缩,冷冻干燥即得高含量罗汉果皂甙提取物。高效液相分析表明,罗汉果皂甙中几种主要成分的含量均高于分离前的罗汉果皂甙水提物,其中罗汉果皂甙V的含量为69.24%,提高了41.12%。

英文摘要:

A new method for isolation and purification of mogrosides with macroporous resin was studied. The results showed th at the optimum column isolation condition was as follows: the aqueous solution of crude extract of momordica grosvenori. (MGC) at pH 9.0 was loaded onto an D101 resin column, and then washed with pH 9.0 aqueous solution, distilled water, 30% ethanol and 60% ethanol in proper order at 40°C. The eluent of 60% ethanol was collected, concentrated and freeze-dried, the mogroside extract (MGI)was obtained and the contents of its main mogrosides were all more than that of MGC, especiall y the content of its mogroside V was 69.24% (HPLC), increasing by 41.12% over MGC.

查看全文 关闭 下载PDF阅读器

您是第607236位访问者

主办单位:中国农业工程学会 单位地址:北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100026 Email: tcsae@tcsae.org

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计